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واكنش متفاوت وزير مرفه به  فيش هاي نجومی
 نعمت زاده: حقوق هاي بالا 

در دنيا مرسوم است! 
در ش�رايطي ك�ه مس�ئولان عالي رتب�ه كش�ور برخ�ورد ب�ا 
دارن�دگان فيش ه�اي نجوم�ي را الزام�ي دانس�ته و دس�تور 
رس�يدگي داده ان�د، وزي�ر مرف�ه صنع�ت و تج�ارت مي گوي�د: 
موض�وع فيش ه�اي حقوق�ي ني�ازي ب�ه اي�ن هم�ه س�ر و صدا 
نداش�ت و در تمام دني�ا وجود چنين فيش هايي مرس�وم اس�ت. 
زماني كه محمدرضا نعمت زاده ب��ه عنوان وزير صنع��ت و تجارت به 
مجلس معرفي شد، برخي از نمايندگان مجلس معتقد بودند علاوه بر 
اينكه سن نعمت زاده براي اين سمت بالاست، وي به دليل سهامداري 
در بسياري از شركت ها كاملًا مرفه بوده و درد طبقه متوسط و ضعيف را 
نمي داند و با انتخاب وي به عنوان وزير صنعت مخالفت مي كردند. كما 
اينكه در سه سالي كه از عمر دولت تدبير مي گذرد، بسياري از صنايع 
و توليد كنندگان ورشكست و از چرخه توليد خارج شدند و مشكلات 
اين وزارتخانه چندين برابر گذشته افزايش يافته است، به عبارت ديگر 
وزير صنعت ضعيف ترين عملكرد را در كابينه دولت يازدهم داش��ته و 

بيشترين انتقادات از اين وزارتخانه صورت مي گيرد. 
اكنون در حالي كه رهبري و رئيس جمهور دستور پيگيري گيرندگان 
فيش هاي نجومي را صادر كرده اند، نعمت زاده دريافت حقوق هاي بالا 
را امري عادي دانسته و در نشستي با فعالان اقتصادي در اتاق بازرگاني 
ياسوج گفت: به دوستان در هيئت دولت عرض كردم كه بگذاريد فيش 
حقوقي ام را منتش��ر كنم تا مردم بدانند ما به عن��وان وزير حقوق مان 
چقدر است. وي افزود: دوس��تان نپذيرفتند و گفتند اگر شما اين كار 
را بكنيد تبديل به يك »مد« مي ش��ود و »مد« شدن اين موضوع هم 
درست نيس��ت. وزير صنعت وجود برخي فيش ها با حقوق هاي بالا در 
دنيا را طبيعي خواند و اظهارداش��ت: به نظر ما نيازي به اين همه سر و 

صدا نبود و وجود چنين فيش هايي هم مرسوم است. 
نعمت زاده گفت: بانك هاي سراس��ر دنيا قوانين خاص خود را دارند و 
كشور ما نيز قوانين خود را دارد. ما معتقديم نيازي به اين همه سر و صدا 
نبود. وي با خنده افزود: نمي دانم حقوق آقايان نماينده مجلس چقدر 

است و قطعاً فيش هاي اين عزيزان نيز بالا و پايين دارد.
-----------------------------------------------------

معاون وزير جهاد كشاورزي:
كارخانه ها به فكر توليد باشند نه واردات 

معاون وزير جهاد كشاورزي با بيان اينكه هدف ما حمايت از توليد 
داخلي است، گفت: با توجه به اينكه نيازمند صنعت چغندرقند در 
كشور هس�تيم، بايد صنعت اصلاحات لازم را در اين بخش انجام 
دهد و كارخانه هاي تصفيه ش�كر به س�مت توليد هدايت شوند. 
به گزارش فارس، عباس كشاورز معاون زراعت وزارت جهاد كشاورزي 
در حاش��يه همايش بزرگداش��ت پنجاهمين س��ال فعاليت ش��ركت 
توسعه كشت دانه هاي روغني در جمع خبرنگاران گفت: سال گذشته 
يك ميليون و 540 هزار تن شكر در كش��ور توليد و 580 هزار تن وارد 
شد؛مجموع اين دو رقم عددي بيش از 2 ميليون و 100 هزار تن مي شود 

كه پاسخگوي كل تقاضاي داخلي نسبت به اين كالاست. 
معاون زراعت وزارت جهاد كش��اورزي با بيان اينكه از نظر ما مشكلي 
در زمينه تأمين شكر در كشور وجود ندارد و كمبودي در بازار نيست، 
تصريح كرد: در چند روز گذشته 9 هزار تن شكر سفيد در بورس كالا 
عرضه ش��د كه تنها 2 هزار تن از آن خريداري شد و اين موضوع اثبات 
مي كند كه عرضه بيش از تقاضا است. وي در پاسخ به سؤالي كه صنايع 
تصفيه ش��كر خام مورد نياز خود را چگونه تهيه كنن��د، افزود: بخش 
كشاورزي مراقب توليد است و با اين هدف كارخانه هاي قند و شكر هم 
مورد حمايت ما هستند. كشاورز با بيان اينكه كارخانه هاي تصفيه شكر 
چندان هم جزو كارخانه هاي صنعتي به شمار نمي آيند، گفت: بخش 
صنعت بايد با برنامه ريزي اين كارخانه ها را با كارخانه هاي قند و شكر 

يكي كند. اين مشكل قابل حل است. 
وي در پاسخ به اينكه با حمايت از بخش توليد اين صنعت از بين مي رود، 
اظهار داشت: وقتي در دو سال گذش��ته 450 هزار تن به ميزان توليد 
شكر داخلي اضافه شود، بنابراين مسلم است كه نياز به واردات هم كم 
شود و براي صنايعي كه نياز خود را از واردات تأمين مي كردند مشكلاتي 
ايجاد شود، اما در حال حاضر هدف ما حمايت از توليد است، بنابراين 
لازم است صنعت اصلاحات لازم را در اين بخش انجام دهد و در راستاي 
حمايت از توليد داخلي صنايع گام بردارند. معاون زراعت وزارت جهاد 
كشاورزي با بيان اينكه پيش بيني مي شود بين 12 ميليون تن تا 12/5 
ميليون تن گندم در كشور توليد ش��ود، اظهار داشت: در حال حاضر 
نزديك 7 ميليون تن گندم خريداري شده است و پيش بيني مي كنيم 
حدود 10 ميليون تن گندم به صورت تضميني از كشاورزان خريداري 
شود. كشاورز با بيان اينكه امسال نيازي به واردات گندم نداريم، اظهار 
داشت: در 20 سال گذشته همواره محصولات كشاورزي داخلي ارزان تر 
از قيمت وارداتي آن بوده است. در حالي كه در 1/5 سال گذشته به دليل 
سقوط قيمت هاي جهاني تا حدودي قيمت هاي وارداتي در مورد برخي 
كالاهاي كشاورزي كمتر از قيمت داخلي آن شده است كه متأسفانه 
صاحبان صنعت تأمل نمي كنند. وي افزود: ب��راي خريد گندم توليد 
داخل 18 هزار ميليارد تومان بودجه مورد نياز است كه تاكنون بخشي 

از مطالبات گندمكاران به آنها پرداخت شده است. 
معاون زراعت وزارت جهاد كشاورزي در پاسخ به اين سؤال كه با توجه 
به عرضه نامناسب برخي از محصولات كشاورزي از جمله جو آيا هنوز 
هم وزارت جهاد به دنبال عرضه گندم در بورس كالاست، بيان داشت: ما 
با اين كار موافق هستيم اما شرط لازم براي تحقق اين موضوع اين است 
كه دولت و سياستگذاران موافق آزادسازي قيمت نان شوند و در صورت 

تحقق اين امر گندم مي تواند در بورس كالا عرضه شود.

 نوبخت: 29 هزار واحد توليدی 
محتاج تسهيلات داریم

دولت به عزل مديران متخلف وسعت می دهد
ق�وه مجري�ه ب�راي مقابل�ه با ه�ر ن�وع فس�اد كاملًا مهياس�ت 
و دول�ت، خ�ط قرم�زي ب�راي خ�ود تعيي�ن نمي كن�د و 
ب�ا ه�ر ش�خص حقوق�ي خط�اكار برخ�ورد خواه�د ك�رد. 
محمدباقر نوبخت در نشس��ت خبري هفتگي خود با اصحاب رس��انه 
با اش��اره به انتخاب كلمه »نجومي« در قب��ال حقوق هاي نامتعارف و 
اظهارنظرهاي مختلف گفت: افرادي در داخل و خارج از دولت مي توانند 

نظر خود را راجع به اين موضوع ارائه كنند و واكنش نشان دهند. 
وي با بيان اينكه موضع رسمي دولت از تريبون سخنگو اعلام مي شود، 
گفت: دولت نسبت به اين پديده حس��اس است و مسئولان وارد عمل 
ش��ده اند كه فكر نمي كنم در اين باره جاي تشكيك باشد و هيچ خط 

قرمزي وجود ندارد. 
نوبخت افزود: دولت به تأسف و عذرخواهي بسنده نكرده بلكه اقداماتي 
را در اين باره آغاز كرده اس��ت. وي پرداخت هاي نامتعارف را در برخي 
موارد مطابق قانون خواند و تصريح كرد: گرچ��ه اين پرداخت ها مورد 
انتظار دولت نب��ود اما براس��اس مصوبه 17 مهر 90 اگر ش��خصي در 
صندوق توسعه ملي يك ميليارد نيز براي خود حقوق منظور مي كرد در 

چارچوب مصوبه مذكور بود. 
نوبخت به موافقت رئيس جمهور با اس��تعفاي 13 تن از مديران عالي 
دولتي در راستاي جلوگيري از تكرار چنين اقداماتي اشاره كرد و افزود:  
دولت به عزل مديران متخلف وسعت می دهد. وی گفت: باتوجه به ماده 
117 قانون مديريت خدمات كشوري دولت درحال حاضر بر اصلاحيه 
لايحه مديريت خدمات كشوري متمركز شده كه به زودي به مجلس 
ارائه خواهد شد. وي ادامه داد: دولت براساس اختيارات شوراي حقوق 
و دستمزد تمامي راه هاي گريز براي تكرار دريافت هاي غيرمتعارف را 
بسته است و همانطور كه از پارسال اعلام كرديم نظام پرداخت ها نياز به 

اصلاح دارد و عدالت در اين باره انجام نمي شود. 
نوبخت گفت: هر چند در رش��د صنعت دچار چالش هايي ش��ديم اما 
خوشبختانه س��ال گذشته و امس��ال وضعيت توليد بخش كشاورزي 
خوب است و رشد اقتصادي را تأمين مي كند. سخنگوي دولت گفت: با 
فعال كردن واحدهاي صنعت خودرو اشتغال نيز فراهم مي شود و فعال 
كردن واحدهاي توليدي از جمله هدفگيري ما براي سال 95 است كه 
امسال بالغ بر 7 هزار و 500 واحد توليدي بود كه اين واحدها در سراسر 
ايران گسترده هستند با اين اقدام در اعطاي تسهيلات مناسب براي 
سرمايه در گردش امكان افزايش توليد و زمينه افزايش اشتغال را هم 

فراهم می كنيم. 
نوبخت تصريح كرد: براس��اس آخرين گزارش ها 29 هزار و 599 واحد 
در استان ها براي تسهيلات بانكي معرفي شده و 6 هزار و 940 واحد به 
بانك ها براي گرفتن تسهيلات در گردش معرفی و 456 واحد در شعبه ها 

در حال آخرين اقدامات اداری براي دريافت تسهيلات سرمايه در گردش 
هس��تند كه اين امر روزانه صورت مي گيرد و در نيمه اول امسال بخش 
قابل توجهي از واحدهاي توليدي نيمه فعال را به بانك ها معرفي مي كنيم 
و خواهيم ديد با اين اقدام اشتغال و توليد افزايش مي يابد و رشد اقتصادي 
نيز بيشتر مي شود. وي افزود: اقداماتي كه در بخش كشاورزي در حال 
انجام است بيانگر افزايش توليد است كه اين بخش در كنار كار كمكي كه 
به صنعت انجام مي دهند در پايان آثار خروج از ركود را مشخص مي كند 

و براي ارزيابي در اختيار افراد قرار مي دهيم. 
س��خنگوي دولت درباره طرح ه��اي عمراني گفت: دول��ت به صورت 
هدفمند از دو مسير براي رشد و رونق اقتصادي فعاليت مي كند بخشي 
از طريق تس��هيلاتي اس��ت كه براي صنعت قرار مي دهد تا واحدهاي 
راكد را فعال كند كه هدفگيري ما 7 هزار و 500 واحد اس��ت و 130 تا 

150 هزار فرصت شغلي فقط از اين طريق خواهيم داشت. 
س��خنگوي دولت ادامه داد: دولت به صورت جهت دار و با برنامه براي 
خروج از ركود به رشد اقتصادي فعاليت مي كند و تا به امروز 6 هزار و 
216 ميليارد تومان براي طرح هاي عمراني تخصيص داديم كه عمدتاً 
در تيرماه صورت گرف��ت و 4 هزار و 500 ميليارد توم��ان از 6 هزار و 
216 ميليارد تومان را از طريق اسناد خزانه بدهي هاي پيمانكاران را 
پرداخت كرديم و 176 ميليارد تومان ب��راي آب هاي مرزي و اجراي 
طرح هاي عمراني اختص��اص داديم و همچني��ن 16 ميليارد تومان 
براي تسطيح اراضي استان خوزس��تان و 500 ميليارد تومان از محل 
اعتبار ويژه اي براي آبرساني روستاها در نظر گرفتيم كه سال گذشته 
500 ميليون دلار )ه��زار و 500 ميليارد تومان( به آبياري روس��تاها 

اختصاص داديم. 
وي ادامه داد: تا اين تاريخ 6 هزار و 216 ميليارد تومان براي طرح هاي 
عمراني تخصيص داده شد و هفته اي حدود هزار و 500 ميليارد تومان 
از محل اسناد در اين رابطه عمل مي كنيم و اگر بتوانيم مصوبه اي را كه از 
مجلس درخواست كرديم بگيريم، مي توانيم طرح هاي عمراني بيشتري 

را در شهرستان ها و استان ها فعال كنيم. 
وي افزود: نشست ستاد اقتصادي دولت با حضور رئيس جمهور در هفته 
دوباره تشكيل مي شود و روند كار را به صورت دقيق كنترل مي كنيم. 

   كاهش بودجه دفاعي حرف بي ربطي است 
سخنگوي دولت تصريح كرد: اين مطلب كه دولت 5 هزار و 200 ميليارد 
تومان بودجه دفاعي را كاهش داده، بي ربط و بي پايه است. نوبخت گفت: 
خود نيروهاي مسلح هم مي دانند كه چنين ادعايي، دروغ است و بيان 

كردن اين مطالب خدمت نيست كه برخي به رسانه ها مي كشانند. 
   صورت مالي بانك هاي ايراني براي طرف خارجي

نگران كننده است
سخنگوي دولت با اشاره به نگاه س��رمايه گذار خارجي به صورت هاي 
مالي بانك هاي ايراني گفت: صورت هاي مال��ي بانك هاي ايراني براي 

طرف خارجي نگران كننده است كه بايد اصلاح شود. 
نوبخت در تش��ريح علل ناهماهنگي بانك ها با سياست هاي دولت در 
كمك به توليد داخلي تصريح كرد: بخش��ي از سپرده بانك ها در قالب 
تسهيلات ارائه شده كه متأسفانه نه مبلغ سپرده و نه سود آن بازنگشته 

است، لذا دولت بايد اين مطالبات را به قسمي تسويه كند. 
وي بخش قابل توجهي از اين تس��هيلات را مربوط به دولت دانست و 
افزود: از آنجا كه بخش قابل توجهي از مطالبات بانك ها از دولت است، 
لذا بايد از خود شروع كند. نوبخت با بيان اينكه اصلاحيه قانون بودجه 
سال 95 در واقع الحاق دو تبصره به اين قانون است، گفت: نبود سرمايه 
كافي براي ارائه تسهيلات مش��كل ديگر بانك هاست كه دولت تلاش 
دارد در جهت افزايش سرمايه بانك ها اقدام كند. وي افزود: وضع موجود 
غير از ياري نكردن به صنعت و توليد تصويري نگران كننده از وضعيت 
صورت مالي بانك ه��اي ايراني را ارائه مي دهد كه باتوجه به ش��رايط 
پسابرجام و تبادلات بانكي در سرمايه گذاري خارجي طرف مقابل را 
نگران مي كند. سخنگوي دولت گفت: كاهش سود سپرده هاي بانكي 

به 18 درصد از نظر دولت هنوز ناكافي است.

تكليف پاداش هاي نجومي شركت هاي بورسي دولتي چيست؟!

پاداش هاي نجومي مصیبت بزرگ تر از حقوق هاي نجومي

در حالي كه اذهان عمومي روي مقوله فيش هاي 
نجومي مديران دولتي معطوف اس�ت اين روزها 
اعض�اي هيئ�ت مدي�ره ش�ركت هاي بورس�ي 
دولتي در رهگذر برگزاري مجامع ش�ركت ها در 
ح�ال درياف�ت »پاداش هاي نجومي« هس�تند. 
در حالي اف��كار عمومي و بزرگان نظ��ام از پرداخت 
»حقوق هاي نجومي« به برخ��ي از مديران دولتي 
خش��مگين هس��تند كه برخي از مدي��ران دولتي، 
اين روزها علاوه بر دريافت دستمزد معمولشان در 
رهگذر برگزاري مجامع ش��ركت هاي بورس��ي كه 
همه ساله در تيرماه برگزار مي شود، در حال دريافت 
پاداش هاي نجومي با عن��وان پاداش اعضاي هيئت 

مديره شركت هاي دولتي بورسي هستند. 
مديران دولتي كه عضو موظف شركت هاي دولتي 
بورسي هس��تند، همه س��اله در تيرماه كه فصل 
برگزاري مجامع ش��ركت هاي بورس��ي است، در 
صورت س��ودآوري ش��ركت از پ��اداش بهره مند 
مي شوند،  منتهاي مراتب گاهي اين پاداش ها آنقدر 
قابل ملاحظه است كه دس��تمزد مديران اصلًا به 

چشم نمي آيد. 
در ش��رايطي كه اي��ن روزه��ا كارگ��ران حداقل 
دستمزد بگير سعي مي كنند با دستمزد 812 هزار 
توماني خود هزينه هاي بيش از 2 ميليون توماني را 
مديريت كنند، در مجامع شركت هاي زيرمجموعه 
تأمين اجتماع��ي مديران ب��راي عملكردي كه به 

مراتب از سال هاي گذش��ته ضعيف تر بوده است، 
پاداش هاي نجومي مي گيرند. 

  پ�اداش 170 ميليون�ی ش�ركت س�يمان 
نو فارس 

به طور نمونه پاداش هيئت مديره شركت سيماني 
فارس ن��و )فيروزآباد( ك��ه زيرمجموع��ه هلدينگ 
س��يماني فارس و خوزستان اس��ت و اين هلدينگ 
نيز زيرمجموعه سازمان تأمين اجتماعي است، در 
مجموع سال 95 بالغ بر 170ميليون بوده است كه 
اگر بين پنج عضو هيئت مديره تقسيم كنيم به هر 
يك از اعضا 34 ميليون پاداش مي رس��د كه تقريباً 
معادل 43 برابر حقوق يك كارگ��ر حداقل بگير در 
جامعه اس��ت. جالب آنكه سود هر س��هم سال 94 
شركت سيماني فارس نو نسبت به سال ما قبل با افت 
43 درصدي به 86 تومان رسيده است و سهامداران 
منتقد عملكرد ضعيف مديران بوده اند، پاداش هيئت 
مديره نسبت به سال ماقبل در كمال تعجب بيشتر 

شده است!
   پاداش 250 ميليونی شركت سيمان قائن

از سوي ديگر سيمان قائن وابسته به سيمان تأمين 
است كه سيمان تأمين نيز وابسته به سازمان تأمين 
اجتماعي است. همانطور كه مي دانيم تأمين اجتماعي 
هم يكي از زيرمجموعه هاي وزارت كار، تعاون و امور 

اجتماعي است و در اصل دولتي به شمار مي رود. 
شركت سيمان قائن در مجمع ارديبهشت ماه سال 

95 خود به رغم كاهش سود و كاهش قيمت سهام 
روي تابلوي بورس مبلغ 230 ميليون تومان پاداش 
بين اعضاي هيئت مديره تقسيم كرد، اين در حالي 
است كه س��يمان قائن يكي از شركت هاي كوچك 
سيماني كش��ور به ش��مار مي آيد و تصويب چنين 

پاداش بالايي حيرت انگيز است. 
در واق��ع ش��ركت س��يمان قائ��ن ك��ه يك��ي از 
زيرمجموعه هاي سازمان تأمين اجتماعي است به هر 
عضو هيئت مديره خود به طور ميانگين 46ميليون 
تومان پاداش پرداخت كرده كه تقريباً معادل 57 برابر 

حقوق ماهانه يك كارگر است. 
ميزان پاداش هيئت مديره ش��ركت س��يمان قائن 
حيرت انگيز تر از سيمان فارس نو )فيروز آباد( است 
زيرا شركت سيمان قائن در بين شركت هاي سيماني 
چندان بزرگ نيست. به عنوان نمونه سيمان تهران 
كه يكي از سه غول صنعت سيمان در كشور به شمار 
مي رود در مجمع 15تيرماه سال 95 خود فقط 60 

ميليون تومان به هيئت مديره پاداش داد. 
   پاداش 144ميليوني براي سقوط آزاد

90 درصدي سود شركت سيمان صوفيان
همچنين ش��ركت س��يمان صوفيان يكي ديگر از 
شركت هاي متعلق به سازمان تأمين اجتماعي است. 
بدين ترتيب اين شركت را بايد دولتي به شمار آورد و 
به ياد داشت كه سرمايه اين شركت از محل حق بيمه 
دهها ميليون كارگر تأمين شده است. پاداش هيئت 

مديره شركت س��يمان صوفيان در تاريخ برگزاري 
مجمع، در س��ال 94 ح��دود 144ميلي��ون تومان 
مصوب ش��د، اين در حالي است كه اين پاداش هيچ 
تناسبي با عملكرد شركت نداشته است. شركت هاي 
سيماني مدعي هستند به شدت با مشكل فروش و 
دپوي محصولات در انبارهايشان روبه رو هستند اما 
حالا در مجامع اين شركت ها مي بينيم كه پاداش هاي 
نجومي پرداخت مي كنند و حت��ي از افكار عمومي 
كه تحت تأثير فيش هاي نجومي مديران دولتي به 
خش��م آمده اند حيا نمي كنند. موارد فوق تنها سه 
مورد از زيرمجموعه هاي هلدينگ فارس و خوزستان 
متعلق به سازمان تأمين اجتماعي بود كه قطره اي از 
درياي شركت هاي دولتي به شمار مي رود، گفتني 
است شستا در 9 گروه داراي دهها شركت است كه 
بررس��ي هر يك از آنها ش��ايد در گزارش هاي آتي 

امكانپذير باشد. 
همانطور كه مي دانيم س��ازمان تأمين اجتماعي به 
عنوان يكي از زيرمجموعه ه��اي وزارت كار، تعاون 
و امور اجتماعي به ش��مار مي رود و اين س��ازمان به 
همراه تمامي شركت هاي تابعه اش از جمله شركت 
سرمايه گذاري تأمين اجتماعي )شستا( به طور كل 
دولتي به شمار مي روند و بايد تحت ضوابط، قوانين، 
آيين نامه ها و دستورالعمل هاي محاسبات عمومي 

كشور به فعاليت بپردازد. 
وزارت كار به همراه زيرمجموعه هايي چون سازمان 
تأمين اجتماعي با نماد كار و كارگر شناخته مي شود 
و اين وزارتخانه وظايف قابل ملاحظه اي چون تأمين 
اجتماعي )پايه و عمومي( و درمان را بر عهده دارد كه 
انجام اين وظايف نيازمند مديريت صحيح دارايي ها و 
اموال تأمين اجتماعي است اما متأسفانه اين سازمان 
به همراه ش��ركت هاي زيرمجموعه اش به نوعي به 

روش بچه پولداري مديريت مي شود. 
   في�ش  حقوق�ی كل مجموع�ه وزارت كار 

منتشر شود
بايد از علي ربيعي خواست دس��تور دهد تا مديران 
و هيئت مديره تمامي ش��ركت هاي سازمان تأمين 
اجتماعي و مجموعه شستا اعم از هلدينگ سيماني 
فارس و خوزس��تان، س��يمان تأمين و... فيش هاي 
حقوقي خود را براي تنوير افكار عمومي منتشر كنند. 
گفتني است دس��تمزدهاي نجومي در شركت هاي 
زيرمجموع��ه وزارت كار و ام��ور اجتماعي مرس��وم 
است و از اين گذش��ته مقوله »پاداش هاي نجومي« 
مديران مجموعه هايي چون بانك ها و بيمه ها، تأمين 
اجتماعي و تمامي ش��ركت هاي زيرمجموعه براي 
خود سرفصل جدايي اس��ت كه جاي بررسي دارد، 
البته مقوله فوق در بخش هاي ديگر دولتي بايد مورد 
بررسي قرار بگيرد تا ببينيم پاداش هايي كه مديران 
دولتي ك��ه عضو هيئت مديره ش��ركت هاي دولتي 

بورسي هستند، اصلًا بايد پرداخت شود يا خير.

رئي�س كل بان�ك    بانک
مركزي در جلس�ه 
تش�ريح فاز اول برنامه اصلاح نظ�ام بانكي با 
مدي�ران عامل بانك ها گفت: حل مش�كلات 
بانكي صرفاً در درون اين نظام اتفاق نمي افتد 
و باي�د توقعات از نظ�ام بانكي اصلاح ش�ود. 
به گزارش مهر، ولي الله س��يف در جلسه تشريح 
فاز اول برنامه اصلاح نظام بانكي با مديران عامل 
بانك ها از حاكم ش��دن نگاه واقع بينانه نس��بت 
به ش��بكه بانكي در مجموعه دول��ت و نهادهاي 
حاكميتي ابراز خرسندي كرد و گفت: در گذشته، 
توقعات غيراصولي از نظام بانكي به اين مجموعه 
آسيب رس��انده كه اين امر آثار خود را در قالب 

بدهي هاي انباشته شده، نمايان كرده است. 
رئيس كل بانك مركزي با بي��ان اينكه به دليل 
اهميت برنامه اصلاح نظام بانكي و پياده س��ازي 
صحيح آن لازم اس��ت، مديران عامل با جزئيات 
اين طرح بيشتر آشنا شوند، افزود: حل مشكلات 
و معضلات نظام بانك��ي صرفاً در درون اين نظام 
اتفاق نمي افتد و بايد انتظارات و توقعات از نظام 

بانكي اصلاح شود. 

وي تصريح كرد: تحول در نوع نگاه دولت به نظام 
بانكي نقطه عطفي در ط��رح اصلاح نظام بانكي 
است چراكه دراين طرح انتشار اوراق بازار بدهي، 
دولت را منضبط مي كند و در نوع نگاه دولت به 
استفاده از منابع نظام بانكي تأثيرگذار خواهد بود. 
در گذشته دولت بدون در نظر گرفتن شرايط از 
منابع بانكي برداشت مي كرد و اين امر اكنون به 

مطالبات انباشته شده بدل شده است. 
س��يف ضمن درخواس��ت از مديران عامل براي 
اجراي كامل برنامه اصلاح نظام بانكي افزود: در 
صورتي كه برنامه اصلاح نظ��ام بانكي به صورت 
كامل اجرا نش��ود كارايي آن از بي��ن مي رود، در 
اين راستا بايد تقدم و تأخر در عملياتي شدن اين 
طرح رعايت شود تا در نهايت به نتيجه مطلوب 
دست يابيم، همچنين در صورتي كه اين برنامه 
به خوبي اجرايي و عملياتي شود با اقبال همگان 

روبه رو خواهد شد. 

رئيس كل بانك مركزي ب��ا بيان اينكه در برنامه 
طرح اصلاح نظام بانك��ي، معضلات نظام بانكي 
در سه لايه طبقه بندي ش��ده اند، افزود: لايه اول 
معضلات بنيادين اس��ت كه از جنس مس��ائل 
ساختاري و نهادي است. مس��ائلي مانند ضعف 
قوانين پولي و بانكي، ضعف قوانين و ساختارهاي 
نظارت بانكي، ضعف قوانين حاكميت شركتي، 
گستره عميق دخالت ها، س��لطه مالي دولت بر 
نظام بانكي و ضعف زيرس��اخت هاي وام دهي از 
نمونه هاي مهم اين حوزه است. لايه دوم، معضل 
كاهش درآمدزايي دارايي هاي بانك هاس��ت كه 
به اختصار انجم��اد دارايي ها ناميده مي ش��ود. 
دارايي ه��اي منجمد كه در ترازنام��ه بانك ها بر 
اثر معض��لات لاي��ه اول و پس از بزرگ ش��دن 
كمّي ش��بكه بانكي ط��ي دهه 1380 انباش��ته 
شده و استمرار فعاليت سالم بانك ها را با مشكل 
مواجه كرده، در س��ه طبقه مطالبات غيرجاري 

بانك ها، بدهي ه��اي دولت، س��رمايه گذاري ها 
و مش��اركت هاي بانك ه��ا در پروژه هايي كه در 
ش��رايط فعلي تنها با زيان قابل ملاحظه قابليت 

نقدشوندگي دارند، دسته بندي مي شوند. 
 وي افزود: در كنار اين  موارد، بزرگ شدن بانك ها 
توأم با عدم افزايش سرمايه، سبب كاهش نسبت 
كفايت سرمايه ش��ده، در نتيجه پوشش طبيعي 
بانك ها در قبال شوك هاي اقتصادي تضعيف شده 
و انگيزه سهامداران براي پذيرش ريسك بر اساس 
منابع مالي س��پرده گذاران را افزايش داده است. 
لايه سوم نيز معضل جريان نقد بانك هاست كه در 
قالب افت نسبت تسهيلات اعطايي به سپرده ها، 
نرخ بالاي سود و جنگ قيمتي بين مؤسسات مالي 
نمايان شده است. سيف بخش دوم برنامه اصلاحي 
را ساماندهي بدهي هاي دولت و بازارپذير كردن 
آنها عن��وان كرد و گفت: محوري��ت اين بخش با 
وزارت امور اقتصادي و دارايي است، مشكل شبكه 
بانكي از دو بعد تنگناي مال��ي و پايداري مالي بر 
اقتصاد اثر گذاشته اس��ت. تنگناي مالي از مسير 
كاهش منابع در دسترس بنگاه ها موجب تشديد 

ركود شده است.

جزئيات جلسه سيف با بانكداران

توقعات از بانك ها باید اصلاح شود

هادی  غلامحسینی
  گزارش  یک

آگهى دعوت مجمع عمومى عادى سالیانه
شرکت تعاونى مسکن سپاه حضرت نبى اکرم(ص)

استان کرمانشاه

نبى  سپاه  کارکنان  مسکن  تعاونى  شرکت  اعضا  کلیه  اطلاع  به  بدینوسیله 
این  اکرم(ص) استان کرمانشاه مى رساند: جلسه مجمع عمومى عادى سالیانه 
شرکت راس ساعت 10 صبح روز دوشنبه مورخ در محل حسینیه ثاراالله واقع 

در بلوار جام جم برگزار مى گردد.
خواهشمند است جهت تصمیم گیرى در خصوص دستور جلسه مشروحه ذیل 
راس ساعت و تاریخ مقرر حضور به هم رسانید. ضمنا به استناد ماده 19 آئین 
نامه – تبصره 3 ماده 33 قانون بخش تعاون اقتصاد جمهورى اسلامى ایران 
هریک از اعضاى شرکت مى توانند استفاده از حق خود براى حضور و راى دادن 
در مجمع عمومى را به یک نماینده تام الاختیار خود از میان اعضاء و یا خارج 
از اعضاء واگذار نماید.(حضور عضو و نماینده او تواما در مجمع ممنوع است)
          هیئت مدیره تعاونى مسکن سپاه حضرت نبى اکرم(ص) استان کرمانشاه

دستور جلسه:
1. تطبیق اساسنامه تعاونى با اصلاحیه جدید قانون بخش تعاون 

2. تغییر عنوان تعاونى و اصلاح ماده یک اساسنامه 
توضیح: درمجامع عمومى یک مرحله اى هرعضو وکالت 3 نفر از اعضاىء و هر 

غیرعضو وکالت 1 نفر از اعضاء را مى تواند داشته باشد.

ت اول
نوب

آگهى دعوت مجمع عمومى فوق العاده
شرکت تعاونى مسکن سپاه حضرت نبى اکرم(ص)

استان کرمانشاه

بدینوسیله به اطلاع کلیه اعضا و سهامداران شرکت تعاونى مسکن کارکنان 
سپاه نبى اکرم(ص) استان کرمانشاه مى رساند: جلسه مجمع عمومى فوق العاده، 
راس ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1395/5/5در محل حسینیه ثاراالله 

واقع در بلوار جام جم برگزار مى گردد.
خواهشمند است جهت تصمیم گیرى در خصوص دستور جلسه مشروحه ذیل 
راس ساعت و تاریخ مقرر حضور به هم رسانید. ضمنا به استناد ماده 19 آئین 
نامه - تبصره 3 ماده 33 قانون بخش تعاون اقتصاد جمهورى اسلامى ایران 
هریک از اعضاى شرکت مى توانند استفاده از حق خود براى حضور و راى دادن 
در مجمع عمومى را به یک نماینده تام الاختیار خود از میان اعضاء و یا خارج 
از اعضاء واگذار نماید. (حضور عضو و نماینده او تواماً در مجمع ممنوع است)
            هیئت مدیره تعاونى مسکن سپاه حضرت نبى اکرم(ص) استان کرمانشاه

دستور جلسه:
1. تطبیق اساسنامه تعاونى با اصلاحیه جدید قانون بخش تعاون

2. تغییر عنوان تعاونى و اصلاح ماده یک اساسنامه
توضیح: درمجامع عمومى یک مرحله اى هرعضو وکالت 3 نفر از اعضاىء و هر 

غیرعضو وکالت 1 نفر از اعضاء را مى تواند داشته باشد.

نوبت اول

آگهی مناقصه عمومی 

به  نسبت  دارد  نظر  در  بلوچستان  و  منطقه اي سیستان  آب  شرکت سهامی 
انتخاب تامین کننده از بین تولید کنندگان و شرکت هاي داراي پروانه ساخت و 
بهره برداري و یا نمایندگی هاي مجاز آنان جهت تامین یک دستگاه جرثقیل 10 
تن کامیونی اقدام نماید. لذا از کلیه شرکت هاي ذیصلاح دعوت به عمل می آید:
جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهی به مدت 7 روز کاري با در 
بانک ملی  به حساب سیبا 2175082607008  واریزي  دست داشتن فیش 
بنام شرکت سهامی آب منطقه اي سیستان و بلوچستان به مبلغ (500000) 
پانصد هزار ریال و معرفی نامه کتبی به آدرس زاهدان خیابان دانشگاه، نبش 
دانشگاه 39 شرکت سهامی آب منطقه اي سیستان و بلوچستان طبقه اول، دفتر 

قراردادها (شماره 315) مراجعه نمایند.
روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه اي سیستان و بلوچستان

وزارت نیرو
شرکت مدیریت منابع آب ایران
شرکت سهامی آب منطقه اي 
سیستان و بلوچستان

فاطمه عرفانيان/ جوان 

عضو فراكسيون اميد مجلس شوراي اسلامي از طرح استيضاح وزير كار و رفاه اجتماعي در مجلس خبر داد. 
محمدعلي وكيلي نماينده مردم تهران در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان از طرح استيضاح وزير كار و 
رفاه اجتماعی با امضاي 60 نماينده خبر داد. وي افزود: ما امضاكننده طرح استيضاح وزير رفاه خواستار اين 
هستيم كه دولت تغييرات لازم را پيش از ارائه طرح استيضاح در كابينه خود اعمال كند وگرنه دست به كار 
خواهيم شد. وی گفت: طي مكاتباتمان با دولت مدت زمان معيني براي تغيير وزير كار در نظر گرفته ايم كه 

اميدواريم دولت به اين فرصت تعيين شده توجه داشته باشد.

استيضاح »ربيعي« كليد خورد
  مجلس


